

Васильева И.А., Тарасова Н.А.
Москва, ЦЭМИ РАН

БЮДЖЕТНЫЕ РАСХОДЫ СОЦИАЛЬНОГО НАЗНАЧЕНИЯ В РФ И ДРУГИХ СТРАНАХ: СРАВНИТЕЛЬНЫЙ АНАЛИЗ

Анализируется структура и динамика российских социальных бюджетных расходов по четырем статьям бюджета: 1) образование; 2) здравоохранение и (с 2004г.) спорт (ранее – физическая культура); 3) культура, искусство и кинематография; 4) социальная политика.

Проводится сравнительный анализ таких государственных расходов социального назначения в России и других странах при расчете и сопоставлении их уровней: европейского и мирового (по развитым странам) и российского.

Эта работа продолжает исследование, выполненное при поддержке Международного научного фонда экономических исследований академика Н.П. Федоренко, проект № 2009-101.

Vasilieva I.A., Tarasova N.A.
Moscow, CEMI RAS

SOCIAL PURPOSE BUDGET EXPENDURE IN RUSSIA AND ANOTHER STATES: COMPARATIVE ANALYSIS

Structure and dynamics of the social purpose budget expenditure in Russia is analyzed on four budget articles: 1) education; 2) health care and (with 2004) sport (before – physical culture); 3) culture, art and film; 4) social politics.

Comparative analysis the social purpose budget expenditure in Russia and another states is carried out with calculation and comparison their levels: world and Europe (for highly developed states) and Russia.

This work continues to the research carried out with the support of the Academician Nikolai Fedorenko International Scientific Foundation of Economic Research, project № 2009-101.